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Protokols Nr. 4/24 

2024.gada 21.augustā 

Norises vieta: Pils iela 2, Smiltene;  

 

Sēde sasaukta: Plkst. 18.00 

 

Piedalās: Iedzīvotāju padomes (turpmāk – Padome) locekļi: Dzintra Cīrule, Kristaps Kalniņš, Velga 

Mālkalne, Jānis Mālkalns, Mārīte Miezīte, Elīna Kubuliņa – Vilne, Sarmis Zauska 

Mārtiņš Ulāns - Smiltenes novada pašvaldības izpilddirektora vietnieku attīstības jautājumos, 

Ingars Veismanis – Smiltenes novada pašvaldības saimnieciskās nodaļas vadītājs 

Darba kārtībā: 

1. Tikšanās ar Smiltenes novada pašvaldības izpilddirektora vietnieku attīstības jautājumos par Smiltenes 

pilsētas iedzīvotāju padomes iepazīstināšanu ar attīstības dokumentiem.  

2. Citi jautājumi.   

 

Sēdes gaita: 

1. M.Ulāns iepazīstinot ar sevi, izsaka viedokli, ka arī pēc amata atstāšanas pašvaldībā, labprāt sadarbosies ar 

Smiltenes Iedzīvotāju padomi savas kompetences ietvaros. 

M. Ulāns prezentē Smiltenes attīstības projektus, ko ir plānots uzsākt vai apturēt: 

- Limbažu ielas turpinājums – 90% ticamība, ka projekta pieteikums tiks apstiprināts ERAF finansējuma 

saņemšanai. Atbalsta gadījumā būvniecības sākums 2026. vai 2027.gadā. Ņemot vērā pašvaldības pašreizējo 

finansiālo situāciju, projekta īstenošanu nevarēs uzsākt 2025.gadā. 

- Smiltenes centra pārbūve – projekta 4. un 7.kārtu īstenošana iesniegta CFLA. Būvdarbi plānoti 2025., 

2026.gadā. Šis projekts ir saistīts ar Smiltenes autoostas projektu. M.Ulāns izstāsta situāciju ar šī projekta 

virzību. Tiek domāts par īslaicīgas autoostas projekta īstenošanu. Esošā autoosta ir VTU īpašums, pašvaldībai 

tā būs jāatpērk, lai varētu veikt plānotos darbus. 

- Publiskās ārtelpas projekts – apstiprināts CFLA, būvdarbi 2025.gadā. Projekts izstrādāts pilnam 

rekonstrukcijas ciklam, pagaidām plānota dažu kārtu īstenošana. 

- Viedrades kvartāls Pils 9 – dokumentu bāze sakārtota tā, lai varētu parakstīt aizņēmuma līgumu 

projektēšanas darbību veikšanai. 

- Jānukalna estrāde – projekta īstenošanas procesi apturēti. 

- Īres mājas būvniecība Smiltenē – turpinās darbi, būvdarbi 2025., 2026.gadā. 

- Bijušais ugunsdzēsēju depo – vēlme izdot ilgtermiņa nomā 30 gadiem; izsoles neveiksmīgas. VARAM ļaus 

ēku pārdot, jāparedz, kādiem mērķiem izmantot iegūto finansējumu. 
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- Kalnamuižas siltumnīcas – tiek kombinēts dažādu projektu konkursu iespējas, lai plānotais tiktu īstenots. 

- Smiltenes novada teritorijas plānojums – Smiltenes pilsētas robežas paplašināšana. 1. redakcijas 

sagatavošanas termiņš – 2024.gada 4.cetruksnis, apstiprināšanas termiņš 2025.gada 4.ceturksnis. 

2. Jautājumi 

J. Valkas ceļa atjaunošanas procesā izskatās, ka nav padomāts par veloceliņu, vai tas darbu noslēgumā būs 

pilnīgs?  

A. Projektu ir pasūtījuši divi pasūtītāji, viens projektētājs, viens būvnieks. 

J. kas notiek ar Smiltenes pansionāta rekonstrukcijas projektu? 

A. Smiltenes Sarkanā krusta slimnīca ir izstrādājusi projektu. 

J. Kā iedzīvotāji var panākt, ka tiek sakārtotas Smiltenes ielas? 

J. Vai ir apkopota informācija par Smiltenes infrastruktūras stāvokli? 

A. Pašvaldība šajā jautājumā sadarbojas ar NKUP esošā pieejamā finansējuma ietvaros. 

J. Iela pie bijušā “River” ir “sabrukusi”. Vai ir būvnieka garantija, kādi  darbi plānoti, lai to sakārtotu? 

A. Garantija beigusies. Lietavas ir sabojājušas kontrolaku, paredzami lieli finansiālie ieguldījumi. 

J. Pārbūvētās Raiņa un Daugavas ielas ir sliktā stāvoklī, ar tendenci tam pasliktināties, vai ir paredzēts 

finansējums to uzturēšanai? 

A. ir zināms par šo ielu stāvokli, finansējums to sakārtošanai nav, bet ir plāns to darīt. 

J. Kā tiek vāktas idejas projektiem Smiltenē? 

A. Tiek vērtētas iespējas iegūt finansējumu ES fondos. Vienmēr jādomā: 1) nebūs ārējā finansējuma; 2) 

projekti, plānojot ES fondu finansējumu. 

J. Kāda ir uzņēmēju atsaucība? 

A. Ļoti dažāda situācija. 

J. Kā jums šķiet (M. Ulāns) vai mēs piedzīvosim Jāņukalna projekta īstenošanu? 

Ierosinājums aicināt uzņēmējus ziedot Jāņukalna estrādes teritorijas atjaunošanai; vākt ziedojumus caur 

biedrībām; organizēt sadarbību ar uzņēmējiem. 

J. Kā Iedzīvotāju padome var virzīt idejas, ierosinājumus kādu objektu uzlabošanai? 

J. Kas tiek darīts Smiltenes tēla (centra) veidošanai?  

A. Ir bijis uzdevums risināt pilsētas centra vizuālo tēlu. Būs noteikumi Apes, Raunas un Smiltenes centru 

vizuālā tēla nodrošināšanai. 

J. Kādi attīstības dokumenti vēl ir procesā? 

A. saules parki, teritorijas plānošanas projekti. 

M.Ulāns izstāsta attīstības plānošanas dokumentu hierarhiju un sistēmu. 



Smiltenes pilsētas iedzīvotāju padome 

 

3 
 

J. Kā kopumā vērtējat Smiltenes attīstību (M. Ulāns) 

A. Ja nedzīvotu krīzē (Covid 19, karš Ukrainā), tad teiktu, ka viss ir vislabākajā kārtībā. Tagad, tuvākajā 

laikā, attīstība piebremzēsies. 

J. pašvaldības budžets ir sastādīts, apstiprināts, kāda ir izpilde? 

Tiek ierosināts uz sarunu aicināt pašvaldības domes Finanšu nodaļas vadītāju. 

J. Vai domes politiķu neprofesionalitāte līdz šim ir kaut ko nobremzējusi? 

A. Daļēji piekrīt. Nevienprātība par projektu prioritātēm pastāv. 

J. Vai ir arī plāns  fokusēties uz “mīkstajiem” projektiem, lai nosegtu personāla izmaksas. 

A. Ir daži projekti, bet vairāk tā ir pieredzes gūšanas iespēja. 

J. Par attīstības projektiem, vai tiek uzkrāta pieredze par projektu ieguvumiem/trūkumiem – institucionālā 

atmiņa, pēctecība? 

A. Risku reģistra nav, tas ir norādīts audita ziņojumā. Pašlaik glabājas darbinieku galvā. 

J. Dažkārt projektu idejas ir ļoti “nesaprātīgas”, jo ir dārgas, utt. Kā šādas idejas var nonākt tik tālu? 

J. Ārzemju pieredze rāda, ka bieži projekti un būves ir lētas, vienkāršas un funkcionālas. Smiltenē, Latvijā ir 

ļoti dārgi projekti, ēkas. Vai tiek izskatīti vienkārši projekti, kas ir funkcionāli, ekonomiski efektīvi 

risinājumi? 

J. Vai dome var kaut kādā veidā kādā veidā ietekmēt privātīpašumu sakopšanu? Uztraukums ir par pilsētas 

vizuālo tēlu. 

Iedzīvotāju padome lūdz klātesošajiem sniegt priekšlikumus, kādus domes speciālistus vajadzētu satikt, lai 

skaidrotu situāciju dažādās jomās Smiltenē. 

 

Sēde tiek slēgta plkst.19.35 

Sēdi vadīja: 

Padomes priekšsēdētājs    

/paraksts/ Kristaps Kalniņš 

 

 

Datums skatāms laika zīmogā 

 

 

 

 

 


